
Protokół Nr 30/09 
z posiedzenia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu 

z dnia 22 czerwca  2009 roku 
odbytego w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy nr 201 

 
 

                                                               Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 815 

                                                                                              Posiedzenie zakończyło się o godz. 1210 

Obecni:  
 

1.  Kazimierz SzarŜanowicz – Wójt Gminy Stargard Szczec. 
2. Jerzy Makowski – Zastępca Wójta Gminy Stargard Szczec. 
3. Daniel Wilk – przewodniczący Komisji 
4. Gabriela Czwertlik – członek 
5. GraŜyna Gajewska – członek 
6. Władysław Kuźma - członek 
7. Wiesław Zakrzewski  – członek 
8. Ksawery Nyks – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
 

Posiedzenie Komisji o godz. 815 otworzył Przewodniczący Komisji Daniel Wilk , który 
powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 
Na podstawie listy obecności  Przewodniczący Komisji stwierdził quorum oświadczając, Ŝe w 
posiedzeniu Komisji uczestniczy pełny jej skład, tj. 5 członków, przy którym Komisja moŜe 
obradować i podejmować prawomocne stanowiska i opinie. 
O terminie posiedzenia Komisji członkowie Komisji zostali powiadomieni pisemnie 
otrzymując materiały. 
Przewodniczący komisji odczytał porządek posiedzenia , w brzmieniu jak niŜej: 
 

1.   Zatwierdzenie porządku obrad, 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 26.06.2009 

roku 
4. Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb 

mieszkańców gminy. 
      Opinia Komisji na sesję. 
5. Sprawy róŜne 
6. Zamknięcie posiedzenia Komisji 
 

Ad. 1  
Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2  
Protokół Nr 29/09 z dnia 25.05.2009 roku Komisja przyjęła jednogłośnie bez odczytywania. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Komisji Pan Daniel Wilk odczytał następujące projekty uchwał 
przygotowane pod obrady sesji Rady Gminy, która odbędzie się w dniu 26.06.2009 roku, w 
następującym porządku:                                                         



- projekt uchwały Nr XXIX/218/09 w sprawie wyraŜenia zgody do zawarcia umowy 
dzierŜawy na okres dłuŜszy niŜ 3 lata i wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargu na dzierŜawę. Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/219/09 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 
cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych.  Po zapoznaniu się z treścią uchwały, 
Komisja wypracowała następujące stanowisko; w przedstawionej uchwale proponuje się 
dokonać zmiany w §1.1. pkt 1 lit. a) otrzyma brzmienie: „ pojedynczego osoby dorosłej i 
pogłębionego do pochowania dwóch trumien ułoŜonych piętrowo – 132,00 zł”, dokonać 
zmiany w §1.1. pkt 2 lit. a) otrzyma brzmienie; „ pojedynczego i pogłębionego do 
pochowania dwóch trumien ułoŜonych piętrowo – 524,00 zł”. 
Po dokonaniu zaproponowanych poprawek, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie 
jednogłośnie. 
-projekt uchwały Nr XXIX/220/09 w sprawie ustalenia regulaminu porządkowego cmentarzy 
komunalnych zlokalizowanych na terenie gminy Stargard Szczeciński. 
Po zapoznaniu się z treścią uchwały Komisja wypracowała następujące stanowisko; w 
przedstawionej uchwale proponuje się dokonać zmiany:  
§1. pkt 3 „ Zarządzaniem cmentarzami komunalnymi zajmie się właściwy Zakład 
Pogrzebowy na podstawie umowy zawartej z Gminą Stargard Szczeciński”,  
§1. pkt 4 „ Adres i kontakt z zarządcą cmentarzy , godziny urzędowania administracji i 
udzielanie wszelkich niezbędnych informacji, zostanie umieszczony w odrębnym ogłoszeniu 
umieszczonym w ogólnie dostępnym miejscu na kaŜdym z cmentarzy komunalnych”,   
§1. pkt 5 – zostaje skreślony, 
§2. pkt 13 otrzymuje brzmienie; „Likwidacja grobu winna być poprzedzona informacją 
umieszczoną na grobie, na co najmniej 6 miesięcy przed terminem jego likwidacji”, 
§8 pkt 2 „Roboty budowlane mogą być wykonane od poniedziałku do soboty w godzinach od 
700 do 2000.  
Po dokonaniu zaproponowanych poprawek, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie 
jednogłośnie. 
-projekt uchwały Nr XXIX/221/09 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obręb Strachocin działka nr 355 gmina Stargard 
Szczeciński. Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
- projekt uchwały nr XXIX/222/09 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Stargard Szczeciński, w obrębie 
geodezyjnym Kiczarowo. Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/223/09 w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie Gminy 
Stargard Szczeciński do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej. Komisja jednogłośnie i 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/224/09 w sprawie Uchwały Nr XVI/108/08 Rady Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 28 marca 2008 roku. Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/225/09 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w 
obrębie geodezyjnym StrzyŜno. Komisja zapoznała się z projektem uchwały, Przewodniczący 
Komisji Daniel Wilk wniósł uwagi co do zagospodarowania omawianego terenu, a 
mianowicie zgadza się co przemysłowego zagospodarowania terenu, natomiast jego 
wątpliwości budzi zabudowa mieszkaniowa. 
Głosowanie Komisji w sprawie w/w uchwały: 
Wstrzymało się – 1 osoba 
Pozytywnie – 4 osoby 
Projekt Uchwały zaopiniowano pozytywnie, 



- projekt uchwały Nr XXIX/226/09 w sprawie odstąpienia  od obowiązku sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego. Komisja 
jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/227/09 w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku. 
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/228/09 w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie 
gminy środków stanowiących fundusz sołecki. Z projektem Uchwały członków Komisji 
zapoznała Skarbnik Gminy Pani Wiesława Łoch. Projekt rozwoju sołectwa musi być zgodny 
z Planem Odnowy lub Rozwoju Miejscowości jeŜeli takowy sołectwo posiada. Nie 
przystąpienie do nowej zasady przydziału środków, będzie skutkowało nie przydzieleniem 
środków na starych zasadach. To sołectwa mają przejąć inicjatywę lokalną. Radny Wilk 
zapytał,  kto będzie dokonywał wyboru wykonawcy. Skarbnik Gminy poinformowała, iŜ 
wyborem wykonawców będzie zajmowała się Gmina. Radny Kuźma zapytał jak będzie 
wyglądało koszenie terenów zielonych w sołectwach oraz zakupem paliwa na te cele. 
Skarbnik udzielając odpowiedzi nie sprecyzowała jak to będzie wyglądało, jednak temat ten 
przeanalizuje i udzieli odpowiedzi. Kontynuując poinformowała radnych, iŜ raz powziętych 
przedsięwzięć nie będzie moŜna zmieniać w ciągu roku. Pieniądze nie wykorzystane w ciągu 
roku nie przechodzą na następny rok budŜetowy. Komisja jednogłośnie i pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/229/09 w sprawie poboru podatków w drodze inkasa. Komisja 
jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/230/09 w sprawie zmian budŜetu gminy na 2009 rok oraz zmiany 
limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne. Radny Wilk zapytał czy inwestycje 
w Grzędzicach i Klępinie zostaną wykonane w terminie. Wójt Gminy poinformował, Ŝe 
inwestycje o których mowa zostaną wykonane w zaplanowanym terminie. Komisja 
jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wójt Gminy przedstawił przygotowany projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXVII/212/09 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 30 kwietnia 2009 roku. 
Wójt Gminy zapoznał członków Komisji z pismem z dnia 16.06.2009 roku, który wpłynęło 
od Firmy Energy on West Sp z o.o. w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania gminy Stargard Szczeciński w zakresie lokalizacji elektrowni wiatrowych 
w rejonie miejscowości Małkocin i Grabowo. 
Głosowanie Komisji w sprawie wprowadzenie w/w uchwały pod obrady Sesji Rady Gminy w 
dniu 26.06.2009 roku 
Wstrzymało się – 1 osoba 
Pozytywnie – 4 osoby 
Przedstawiony projekt Uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 
Ad. 4 
Komisja zapoznała się z przedstawioną Informacją dotyczącą funkcjonowania transportu 
lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb mieszkańców gminy. Radny Daniel Wilk 
zapytał co z autobusem MZK na trasie Skalin – Stargard, zgłaszany wielokrotnie przez radną 
ElŜbietę Kucaj.  
Zastępca Wójta Gminy Stargard Szczeciński poinformował, Ŝe trwają rozmowy z MZK co do 
trasy linii nr 5, przez 3 miesiące wprowadzono kurs sondaŜowy, z informacji uzyskanej od 
MZK wynika, iŜ istnieje zasadność utrzymania kursów sondaŜowych, lecz analiza kosztów 
wykazała, Ŝe środki finansowe przewidziane w budŜecie gminy nie są wystarczające na 
uruchomienie tej linii. Trwają jednak rozmowy z Gminą Kobylanka w sprawie wspólnych 
dopłat do tych kursów, jednak Gmina Kobylanka nie jest zainteresowana dopłatą dla MZK. 
Następnie głos zabrał Wójt Gminy, stwierdzając Ŝe jeŜeli z sondaŜu wynika potrzeba 
uruchomienia tych kursów, to skąd bierze się potrzeba dopłaty dla MZK. Wójt poinformował 



zebranych , iŜ w dniu 29.06.2009 roku zaplanowane jest spotkanie u Prezydenta Miasta 
Stargardu Szczecińskiego z zainteresowanymi Gmina w sprawie porozumienia zbiorowego 
zawartego w dniu 31.12.1991 roku. Wójt Gminy poinformował równieŜ zebranych, iŜ MZK 
udzieliło odpowiedzi negatywnej w sprawie zniesienia strefy na bilety autobusowe do m. 
StrzyŜno. Stwierdził równieŜ, iŜ prywatni przewoźnicy najbardziej reagują na potrzeby 
mieszkańców. 
Radny Daniel Wilk stwierdził, iŜ bardzo ładnie wyglądając wiaty przystankowe oznakowane 
herbem gminy, oraz utrzymane wszystkie w takim samym kolorze, kontynuując zapytał 
Wójta Gminy jak ograniczyć dotację dla MZK.  
Wójt Gminy odpowiadając na pytanie, stwierdził , iŜ są dwie moŜliwości; zmniejszyć dotację 
od 1km, lub odstąpić od zawartego porozumienia. 
Radny Ksawery Nyks, stwierdził iŜ dotowane są tylko dojazdy z niektórych miejscowości, a 
pozostali mieszkańcy płacą bardzo duŜo za przejazdy PKS, np. mieszkańcy Poczerninia, nikt 
tych dojazdów nie dotuje. Dlaczego inni przewoźnicy nie Ŝądają od Gminy dopłaty, a bilety 
są tańsze i świadczone usługi są dobre.  
Radny Daniel Wilk stwierdził, iŜ MZK ma atut w ręku, bo wie Ŝe Gmina nie moŜe zabrać 
autobusów, bo spotka się to z duŜym niezadowoleniem społecznym. W dalszym ciągu radny 
Wilk stwierdził, Ŝe słyszał Ŝe prywatni przewoźnicy mówią, Ŝeby Gmina dała im dotację jaką 
przekazuje dla MZK, to ludzi wozić będą za darmo, czyli reasumując przewozy są opłacalne 
nawet bez dopłat. JeŜeli chodzi o prywatnych przewoźników, Wójt Gminy stwierdził,  Ŝe 
istnieje moŜliwość wykupienia biletów miesięcznych dla dzieci, wówczas moŜna by zejść z 
dopłat dla MZK. 
Opinia Komisji 
Informacja została przyjęta jednogłośnie. 
Ad.5  
W sprawach róŜnych zabrał głos radny Daniel Wilk, który odniósł się na wstępie do opinii 
radcy prawnego sporządzonej na piśmie w sprawie udziału w głosowaniu w sprawie 
zagospodarowania przestrzennego terenu. Radny uwaŜa, iŜ radca prawny udzielił stosownych 
wyjaśnień ustnych podczas obrad ostatniej sesji Rady Gminy, i szkoda jest cennego czasu 
radcy prawnego na zabieranie w tej sprawie opinii na piśmie.  
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, informując, iŜ wydał polecenie radcy prawnemu odnośnie 
sporządzenia opinii prawnej w omawianej sprawie, poniewaŜ podczas posiedzenia Komisji 
Rewizyjnej w dniu 27.05.2009 roku jeden z radnych miał wątpliwości co prawidłowości 
przebiegu głosowania podczas ostatniej Sesji Rady Gminy w dniu 30.04.2009 roku, mam 
nadzieję Ŝe wszelkie wątpliwości zostały wyjaśnione, tą właśnie opinią, stwierdził Wójt 
Gminy.  
 Radny Daniel Wilk poinformował, iŜ w miejscowości Grzędzice odbyło się spotkanie 
mieszkańców w sprawie zaplanowanej kontroli w dn. 3.07.2009 roku, a dotyczącej 
pojemników na śmieci i wywozu nieczystości płynnych, zapoznał członków Komisji z 
pismem mieszkańców Grzędzic, którzy sprzeciwiają się kontroli, zapytał równieŜ czy 
przewidziane będą kary.  
Wójt Gminy poinformował, Ŝe po przeprowadzonych kontrolach nie było jeszcze przypadku 
wystawienia mandatu. Radny Daniel Wilk, poinformował, Ŝe mieszkańcy są niezadowoleni z 
braku zgody na przydomowe oczyszczalnie, i Ŝe gmina powinna przedstawić ofertę wywozu 
nieczystości płynnych, np. kilka firm podobnie jak w przypadku koszy na śmieci, a później 
przeprowadzać kontrole.  
Następnie głos zabrał głos Zastępca Wójta, informując Ŝe przeprowadzane na terenie Gminy 
kontrole uzgodnione były podczas ostatniej sesji Rady Gminy.  



Radny Kuźma zapytał, czy jeŜeli ktoś wybuduje oczyszczalnie przydomową, to czy w 
momencie wybudowania kanalizacji będzie miał obowiązek przyłączenia się to tejŜe 
kanalizacji.  
Zastępca Wójta poinformował, iŜ będzie miał taki obowiązek.  
Radny Daniel Wilk wystąpił z propozycją, aby zaprzestać kontrolowania, lub zmienić tę 
kontrolę na ewidencję szamb i oczyszczalni przydomowych. JeŜeli Gmina wybuduje 
kanalizację, wówczas ma prawo Ŝądać i kontrolować.  
Radny Władysław Kuźma zasugerował, Ŝe naleŜałoby kontrolować  te miejscowości w 
których jest podłączona sieć kanalizacyjna, np. Tychowo.  
Wójt poinformował zebranych , Ŝe w miejscowościach w których nie jest wybudowana sieć 
kanalizacyjna nie będzie kontroli, a jedynie ewidencja szamb i oczyszczalni przydomowych. 
Radny Daniel Wilk zapytał jak wygląda sprawa boiska w Grzędzicach, czy zostały 
przygotowane szczegóły. Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, informując zebranych,  Ŝe trawę 
zasieje Agrofirma Witkowo, po zakupieniu trawy przez Gminę.  
Radny Wiesław Zakrzewski zapytał o lokalizację nowego przestanku na Ŝądanie w 
miejscowości Witkowo.  
Wójt Gminy poinformował, iŜ przystanek taki zostanie zlokalizowany przy „Boisku Orlik”.  
Wójt Gminy poinformował, iŜ przygotowywany jest plan rozbudowy świetlicy wiejskiej w 
Barzkowicach z dwoma szatniami sportowymi , i takie plany są równieŜ przygotowywane  w  
miejscowości Sowno. Tam istnieje juŜ infrastruktura techniczna, reasumując Wójt podkreślił,  
Ŝe boiska wielofunkcyjne są bardzo potrzebne dla dzieci i młodzieŜy.  
Ad. 6 
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Komisji Daniel Wilk podziękował wszystkim 
za udział i zamknął posiedzenie. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Komisji: 
 
Jadwiga Michalska                                                                                Daniel Wilk 
data sporządzenia;                                                                                data odebrania 
22.06.2009 roku                                                                                     ………………. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


